
               PROTOKÓŁ – Nr IX/2007 
 

                                      z obrad IX  sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno 
                                 z dnia 24 października 2007 roku, której obrady  
                                 odbyły się w lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy  
                                 Sulęczyno i trwały od godziny 903 do godziny 1105   
 

                       ----------------------------------------------------------------- 
 

Załączniki:  
 
 1.Lista obecności radnych Rady Gminy Sulęczyno na obradach IX sesji V kadencji Rady Gminy   
    Sulęczyno z dnia 24 października 2007 roku oraz zaproszonych osób od str.1 do str.3. 
 
 2.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych na VIII sesji  
    V kadencji Rady Gminy Sulęczyno w dniu 29 sierpnia 2007 roku. 
 
 3.Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 29 sierpnia 2007 roku. 
 

 4.Projekty uchwał:  
    
    a)o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania  
         przestrzennego części obrębu geodezyjnego Kistowo, 
     b)o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
         części obrębu geodezyjnego Zdunowice. 
 
  5.UCHWAŁA – Nr IX/63/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 października 2007 roku  
     uchylająca uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  
     przestrzennego. 
 
  6.UCHWAŁA – Nr IX/64/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 października 2007 roku o  
      przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części  
      obrębu geodezyjnego Zdunowice. 
 
   7.UCHWAŁA – Nr IX/65/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 października 2007 roku w    
      sprawie: podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku w Gminie Sulęczyno. 
    
   8.UCHWAŁA – Nr IX/66/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 października 2007 roku w     
      sprawie: zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie  
      ścieków w Gminie Sulęczyno. 
  
   9.UCHWAŁA – Nr IX/67/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 października 2007 roku w  
      sprawie odstąpienia od porozumienia międzygminnego. 
 
10.UCHWAŁA – Nr IX/68/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 października 2007 roku w  
      sprawie wynagrodzenia pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulęczynie. 
 
11.UCHWAŁA – Nr IX/69/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 października 2007 roku  
      w sprawie powiadomienia Sekretarza i Skarbnika gminy Sulęczyno o obowiązku przedłoŜenia  
      oświadczenia lustracyjnego. 
 
12.UCHWAŁA – Nr IX/70/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 października 2007 roku w sprawie 
      zmian w Statucie Gminy Sulęczyno. 
 
13.UCHWAŁA – Nr IX/71/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 października 2007 roku w  
     sprawie: zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2007. 



              PROTOKÓŁ – Nr IX/2007 
 
         z obrad IX sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno 
    z dnia 24 października 2007 roku, której obrady odbyły się 
w lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno i trwały  
                          od godziny 903 do godziny 1105 
 
 

  Ad 1 
 

   Sprawy regulaminowe: 
 

a)otwarcie IX sesji Rady Gminy. 
 
   Przewodniczący Rady Gminy Sulęczyno mgr Bernard GRUCZA stwierdził „ otwieram obrady  
    IX sesji Rady Gminy Sulęczyno ”. 
 
   Na stan 15 radnych Rady Gminy Sulęczyno udział wzięło w obradach IX sesji  V kadencji Rady    
    Gminy 15 radnych Rady Gminy, zgodnie z listą obecności, która stanowi załącznik do    
    niniejszego protokołu ( str.1 ). 
 

   Ponadto w obradach IX sesji Rady Gminy udział wzięło 17 osób, m.in..: 
 
  1.Wójt Gminy Sulęczyno                                                      - inŜ. Jan KULAS  
   2.Zastępca Wójta, Sekretarz Gminy Sulęczyno               - mgr inŜ. Wiesław ULATOWSKI   
   3.Skarbnik Gminy Sulęczyno                                             - Barbara WAWRZON 
   4.Sołtys Sołectwa Sulęczyno                                               - Bernadeta BASKE 
   5.Sołtys Sołectwa Mściszewice                                           - Brunon DĄBROWSKI 
   6.Soltys Sołectwa Węsiory                                                   - Jan BRONK  
   7.Sołtys Sołectwa Podjazy                                                    - Kazimierz LABUDA  
   8.Sołtys Sołectwa Kistowo                                                   - Antoni THEUS  
   9.Sołtys Sołectwa Borek                                                        - Ryszard POBŁOCKI  
 10.Sołtys Sołectwa Sucha                                                        - Jan DOMASZK  
 11.Sołtys Sołectwa śakowo                                                    - Stanisław ZŁOCH  
 12.Sołtys Sołectwa Zdunowice                                              - Wacław GÓRNY  
 13.Dyrektor Szkoły Podstawowej w Węsiorach                 - mgr Wojciech WARMOWSKI 
 14.Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Sulęczynie- mgr Ewa KUJAWSKA  
 15.Redaktor Kuriera Kartuskiego                                         - Ryszard WENTA  
 16.Właściciel Firmy „ DRYWA ” PPPB                                - Andrzej DRYWA. 
 
      Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu ( str.2 i 3 );  
 

b)przedstawienie porządku obrad IX sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych     
    zmian. 
 
   Zabrał głos Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS, który zwrócił się z prośbą do Rady Gminy o wycofaniu     
    z porządku obrad punkt 4 podpunkt a) i b) porządku obrad, a dot. to:  
 
    „ 4. Podjęcie uchwał w sprawach:   
 
a)o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania  
    przestrzennego części obrębu geodezyjnego Kistowo ( projekt uchwały ). 
 



 
    Dotyczy to przyszłej Ŝwirowni Pana Andrzeja DRYWY. W studium uwarunkowań jest zapis  
    mówiący o potencjalnych poszukiwaniach, a nie ma zapisu na temat eksploatacji. 
    Na tym etapie nic więcej nie moŜna zrobić; 
     
b)o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części  
    obrębu geodezyjnego Kłodno ” ( projekt uchwały ). 
    Chodzi o jezioro Mausz, a nie o jezioro Gowidlińskie, które oznaczono na mapce geodezyjnej. 
    Komisja urbanistyczno-architektoniczna negatywnie zaopiniowała wnioski w dniu 
     19 października 2007 roku. 
     Konieczne jest opracowanie nowego studium. 
     O przydzielenie środków finansowych na ten cel będę wnosił do budŜetu Gminy Sulęczyno  
     na rok 2008.  
      Bez takiego studium gospodarzenie jest dalej niemoŜliwe, równieŜ ta sprawa dotyczy  
      prawidłowego planowania letnisk. 
      Działając w tym duchu komisja negatywnie zaopiniowała projekty uchwał. 
      Reasumując wnoszę o skreślenie punktu 4 a) i b) porządku obrad oraz o wprowadzenie do  
     porządku obrad dzisiejszej sesji Rady Gminy projektu uchwały uchylająca uchwały o  
      przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, a     
      dotyczy to uchwał Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 sierpnia 2007 roku:  

 

          1)Nr VIII/56/2007 o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego zagospodarowania  
             przestrzennego części obrębu geodezyjnego Borek, 
          2)Nr VIII/58/2007 o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  
             przestrzennego części obrębu geodezyjnego Węsiory.    
    
      Przygotowanie materiałów na tą sesję odbyło się w bardzo szybkim tempie, gdyŜ stworzyła się  
        taka sytuacja, Ŝe gmina ma duŜe szanse na uzyskanie środki finansowe z programów, które  
        będą w 2009 roku.  
        Zamierzamy juŜ teraz wykonać dokumentację. 
        Dlatego nastąpił taki pośpiech ze zwołaniem tej sesji. 
    
   Rada Gminy zgodziła się na wycofanie z porządku obrad IX sesji Rady Gminy niŜej wymienione  
   projekty uchwał:  

 a)o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania  
    przestrzennego części obrębu geodezyjnego Kistowo, 
 b)o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części  

        obrębu geodezyjnego Kłodno 
 
   oraz o prowadzeniu do porządku obrad jako punkt 4 a) uchylająca uchwały o przystąpieniu do  
  sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 
 
   Punkt  4 b) będzie brzmiał : podjęcie uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego  
   planu  zagospodarowania przestrzennego części obrębu geodezyjnego Zdunowice.    
 
  Po wprowadzeniu zmian do porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy mgr Bernard     
   GRUCZA poddał pod głosowanie porządek obrad  IX sesji V kadencji Rady Gminy. 
 
  Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad przyjęciem porządku obrad IX sesji Rady Gminy 
   wraz ze zmianami. 
 
   Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 

- za przyjęciem porządku obrad IX sesji Rady Gminy w przedstawionej wersji głosowało 
       15 radnych Rady Gminy. 
 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła porządek obrad IX sesji Rady Gminy w brzmieniu  
 



 
przedstawionym, jak poniŜej: 

 

   1.Sprawy regulaminowe: 
  
      a)otwarcie IX sesji Rady Gminy, 
       b)przedstawienie porządku obrad IX sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych  
           zmian, 
       c)zatwierdzenie protokołu z obrad VIII sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 sierpnia 
          2007 roku. 
  

   2.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
 
    3.Sprawozdanie z prac Wójta Gminy. 
 
  4.Podjęcie uchwał w sprawach: 
    

      a)uchylająca uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  
           przestrzennego, 
       b)o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
           części obrębu geodezyjnego Zdunowice, 
        c)podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku w Gminie Sulęczyno, 
      d)zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków w  
           Gminie Sulęczyno, 
        e)odstąpienia od porozumienia międzygminnego, 
        f)wynagradzania pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulęczynie, 
       g)powiadomienia Sekretarza i Skarbnika gminy Sulęczyno o obowiązku przedłoŜenia  
           oświadczenia lustracyjnego, 
       h)zmian w Statucie Gminy Sulęczyno, 
        i)zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2007. 
 
    5.Interpelacje i wolne wnioski; 
                                                                                
c)zatwierdzenie protokołu z obrad sesji Nr VIII/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia  
   29 sierpnia  2007 roku. 
 
   Protokół z obrad sesji Nr VIII/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 sierpnia  2007 roku był  
    wyłoŜony do wglądu przed obradami IX sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno.  
 

   Przewodniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA zadał pytanie w brzmieniu: 
 

- Czy ktoś z radnych Rady Gminy Sulęczyno ma uwagi do zamieszczonych treści w protokole  
        Nr VIII/2007 z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 sierpnia 2007 roku ? 

 
   Nie wniesiono zmian do protokołu obrad VIII/2007 sesji  V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z  
   dnia 29 sierpnia 2007 roku. 
 
  Przewodniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA poddał pod głosowanie protokół  obrad  
  VIII sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 sierpnia 2007 roku. 
 
   Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za zatwierdzeniem protokołu z obrad VIII sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 sierpnia 
2007 roku głosowało 15 radnych Rady Gminy. 

 
   Rada Gminy jednogłośnie zatwierdziła protokół z obrad VIII/2007 sesji V kadencji Rady Gminy  
   Sulęczyno z dnia 29 sierpnia 2007 roku. 
 
 

 



 

Ad 2 
 

  Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
 

  Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 18 października 2007 roku 
sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad VIII sesji 
V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 sierpnia 2007 roku. 
 
Rada Gminy przyjęła przedmiotowe sprawozdanie. 
 

    Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad VIII sesji 
V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 sierpnia 2007 roku stanowi  załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 

Ad 3 
 
    Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno . 
 
     Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 29 sierpnia 2007 roku otrzymali     
  radni Rady Gminy Sulęczyno w materiałach za potwierdzeniem odbioru w dniu 18 października     
  2007 roku.  
  
 Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS uzupełnił materiały o następujące zagadnienia: 
 
 1.Od otwarcia hali sportowej w Sulęczynie za kwotę w wysokości 62.000,00 zł zakupiono sprzęt    
     sportowy i są dalsze zamówienia do realizacji.  
     Zajęcia codziennie prowadzone są na hali sportowej do godz.2100 . 
       
  2.Dnia 30 października 2007 roku ( tj. wtorek ) o godz.1300 odbędzie się na hali sportowej w  
     Sulęczynie spotkanie z wieloletnim pięściarzem mistrzem Panem Dariuszem Michalczewskim.  
     Zapraszam na to spotkanie. 
 
  3.Trwają prace przy budowie wodociągu wiejskiego Węsiory – Węsiory wyb. 
      Zadanie zostanie ukończone przed planowanym terminem oddania do uŜytku.  
 
  4.Dnia 28 października 2007 roku ( tj. niedziela ) od godz.800 do godz.1200, a następnie od godz.1300   
     do godz.1500 przeprowadzone będzie bezpłatne badanie mammograficzne dla kobiet w wielu od  

35 lat  w ambulansie, który będzie podstawiony na placu przy obiekcie Zespole Szkół w  
Sulęczynie. 

      
   Dyskusja nad sprawozdaniem Wójta Gminy: 
 
   1.Radny Kazimierz GAWIN – proszę o przybliŜenie pkt 1 a), a który brzmi: 
      „ ustalono regulamin przeprowadzania okresowej oceny kwalifikacyjnej pracowników  
         samorządowych. Oceny takiej dokonano w ustawowym terminie do dnia 10 października  
         2007 roku, a objęto nią 23 osoby ”. 
   
     Wyjaśnień udzielił Sekretarz Gminy mgr inŜ. Wiesław ULATOWSKI – ocena okresowa  
       pracowników samorządowych. Ocena ta nie obejmuje pracowników pomocniczych. 
 
   2.Radny Kazimierz GAWIN – dokonano zmiany w budŜecie Gminy Sulęczyno. O jakie zmiany  
      chodzi ? 
   
      Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON – chodzi o dotacje.  
      
   3.Radny Kazimierz GAWIN w sprawozdaniu w punkcie I ppkt d) jest mowa o ustaleniu stawek  
      czynszu – 11,00 zł  miesięcznie za 1 m 2  powierzchni uŜytkowej lokali. 
 



 
      O ile procent podwyŜszono ? 
 
     Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS – ustalono stawkę czynszu w wysokości 11,00 zł miesięcznie za  
       1 m 2   powierzchni uŜytkowej lokali uŜytkowych znajdujących się w budynkach komunalnych. 
       Ta stawka znacznie wzrosła, gdyŜ nie była podwyŜszana od kilku lat, a dotyczy to jednej  
       sytuacji – lokalu w Mściszewicach zajętego przez Urząd Pocztowy. 
      
    4.Radny Kazimierz GAWIN stwierdził, iŜ ze sprawozdania wynika, Ŝe zawarto umowę z  
       Przedsiębiorstwem Drogowo-Mostowym „ DROMOS ” na budowę za kwotę 118.570,43 zł  
       brutto – 307 mb rogi Mściszewice – Skoczkowo. 
 
       Wyjaśnień udzielił Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS twierdząc, iŜ został ogłoszony przetarg. 
       Droga Mściszewice – Skoczkowo jest wykonana. 
    
    5.Radny Kazimierz GAWIN w punkcie II i) sprawozdania - z Panem Henrykiem Mielewczyk,  
       zam. Gowidlino zawarto umowę na wybudowanie wodociągu Węsiory – Węsiory  
       Wybudowanie za kwotę 137.317,25 zł brutto.  
 
       Pytanie:  
 
       Ile gospodarstw zostanie podłączonych do tego wodociągu ? 
 
       Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS – roboty przy budowie wodociągu Węsiory  

- Węsiory Wybudowanie idą bardzo sprawnie. Do 15 listopada 2007 roku zadanie będzie  
wykonane. 

        Zostanie podłączonych 9 gospodarstw domowych. 
        Nie dotyczy to Borowca.  
        Ze StęŜycy mamy 4 nitki. Zadanie to musimy rozwiązać kompleksowo.  
 
        Kontynuacja pytań radnego Kazimierza GAWINA 
 
        – ile kilometrów jest tego wodociągu ? 
        - czy jest udział w inwestycji zainteresowanych ? 
 
        Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS - długość odcinka niespełna  4 km.  
        Udział zainteresowanych to wykonanie przyłącza do danego gospodarstwa. 
        Posiadamy projekt na całość zadania. 
 
        Kontynuacja wypowiedzi radnego Kazimierza GAWIN – została wypowiedziana ze skutkiem  
        rozwiązującym na dzień 31 marca 2008 roku umowa z Panią Teresą Bronk, zam. Kistowo na  
        prowadzenie gminnego wysypiska śmieci i zwoŜenia odpadów z terenu gminy Sulęczyno. 
 
        Pytanie:  
 
        Jak to będzie funkcjonowało po tym terminie ? 
 
        Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS – musieliśmy wypowiedzieć umowy na prowadzenie wysypiska  
        i odbiór odpadów komunalnych. Nie dotyczy to odbioru śmieci od mieszkańców. 
        W miesiącu lutym 2008 roku będzie przetarg na odbiór śmieci komunalnych. 
         Zgodnie z udzieloną na poprzedniej sesji informacją aktualnie jedyną alternatywą dla  
        składowania odpadów gminnych jest Zakład w Chlewnicy, gmina Potęgowo, który przyjmie je  
        bez Ŝadnych warunków wstępnych. JeŜeli chodzi o miejsce składowania pozostałych odpadów  
        decyzja naleŜy do firm wywozowych. 
 
  Na powyŜszym zakończono dyskusje nad sprawozdaniem z prac Wójta Gminy. 
 
 
 



 
   Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 29 sierpnia 2007 roku stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad 4 
 
   Podjęcie uchwał  w sprawach:  
 

a)uchylająca uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu  
   zagospodarowania  przestrzennego. 
 
   Radni Rady Gminy podczas obrad IX sesji Rady Gminy otrzymali projekt uchwały uchylająca     
    uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu  zagospodarowania   
    przestrzennego , a dotyczy to uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych w dniu 29 sierpnia  
    2007 roku:  
 
    1)Nr VIII/56/2007 o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego zagospodarowania  
       przestrzennego części obrębu geodezyjnego Borek, 
    2)Nr VIII/58/2007 o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  
       przestrzennego części obrębu geodezyjnego Węsiory.   
    
   Dyskusja: 
 
    1.Radny Kazimierz GAWIN stwierdził, iŜ naleŜy zwrócić większą uwagę na odpowiednie   
       przygotowanie materiałów na obrady sesji Rady Gminy, tak, aŜeby w przyszłości nie było  
       takiej sytuacji, aby uchylać podjęte uchwały Rady Gminy. 
 
       Do wypowiedzi radnego ustosunkował się Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS, który stwierdził, iŜ  
       jest to bezwzględna racja.  
 
       Na dwie kandydatury do komisji urbanistyczno-architektonicznej czekaliśmy cztery miesiące.  
       Prawnie tym uchwałom nic nie moŜna zarzucić.  
        
    2.Zabrał głos radny Roman BRONK, który stwierdził, iŜ komisja urbanistyczno-architektoniczna  
       jest ciałem doradczym Wójta Gminy, która jedynie opiniuje zagadnienia z zakresu planowania  
       i zagospodarowania przestrzennego.  
        
       Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS – trzeba się przyznać do błędów. 
     
       Kontynuacja wypowiedzi radnego Romana BRONK – komisja, o której mowa jest ciałem  
       doradczym. Wójt Gminy podejmuje decyzję, a nie komisja. Ona tylko doradza, a nie  
        podejmuje decyzji. 
       Jak widać w naszej gminie się wszystko blokuje. 
 
    Na powyŜszym zakończono dyskusję. 
 
   Po wyjaśnieniu wszystkich wątpliwości Przewodniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA  
    przedstawił projekt uchwały uchylająca uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego  
   planu zagospodarowania przestrzennego i poddał pod głosowanie. 
  
   Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
  

- za podjęciem uchwały uchylająca uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego  
           planu zagospodarowania przestrzennego głosowało 13 radnych Rady Gminy, 

- wstrzymało się od głosu 2 radnych Rady Gminy. 
 

    Rada Gminy podjęła przedmiotową uchwałę. 
 



    
   UCHWAŁA – Nr IX/63/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia  24 października   
   2007 roku uchylająca uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego  
   planu  zagospodarowania przestrzennego stanowi  załącznik do niniejszego protokołu; 
 

b)o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego     
    części obrębu geodezyjnego Zdunowice. 
  
    Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 18 października 2007 roku  
   projekt uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  
     przestrzennego  części obrębu geodezyjnego Zdunowice. 
 

     Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS zwrócił się do Rady Gminy o wykreślenie z projektu uchwały  
     w § 1 punkt 1 w wierszu 2 słowo „ część ”. Nie moŜe być część działki rolnej o nr 46.  
     Projekt uchwały dotyczy całej działki, zaś pozostała część działki pozostanie w dotychczasowym  
     uŜytkowaniu. 
 
      § 1 punkt 1 projektu uchwały winien brzmieć: 
 
       „ 1. Przystępuje się do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
              części obrębu geodezyjnego Zdunowice obejmującego działkę rolną o nr 46 ”. 
 
    Dyskusja: 
 

    1.Radny Kazimierz GAWIN – czy w prow adzenie takiego zapisu będzie praw idłowe? 
       Nie jest to precyzyjnie określone. 
 
     Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS – będzie to prawidłowe. 
 
     Po tym wyjaśnieniu Rada Gminy wykreśliła wyraz „ części ”, a wprowadziła zapis  
      „ obejmującego działkę rolną o nr 46 ”. 
 

    Na powyŜszym zakończono dyskusję. 
 
    Przewodniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA przedstawił  projekt uchwały o  
     przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części  
     obrębu geodezyjnego Zdunowice, a następnie poddał pod głosowanie. 
 

     Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 

    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
  

- za podjęciem uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części obrębu geodezyjnego Zdunowice  głosowało  

        14 radnych Rady Gminy, 
- wstrzymał się od głosu 1 radny Rady Gminy. 

 
    Rada Gminy podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
    UCHWAŁA – Nr IX/64/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia  24 października  
    2007 roku o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu  
    zagospodarowania przestrzennego części obrębu geodezyjnego Zdunowice    
    stanowi   załącznik do niniejszego protokołu; 
 

c)podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku w Gminie Sulęczyno. 
 

   Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 18 października 2007 roku  
 



 
   projekt uchwały w sprawie: podatku od nieruchomości i zwolnień od tego    podatku w Gminie  
    Sulęczyno. 
 
   Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS stwierdził, iŜ dla przypomnienia stawki podatku od nieruchomości  
    proponuje się podnieść w porównaniu do aktualnie obowiązujących średnio o około 3 %, czyli  
    w podobnej wielkości jak wzrosły stawki maksymalne. 
    
   Rada Gminy nie wniosła uwag do propozycji stawek podatku od nieruchomości. 
 
   Przewodniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA odczytał projekt uchwały w  sprawie:  
    podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku w Gminie Sulęczyno. 
 
   Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie: podatku  
   od nieruchomości i zwolnień od tego podatku w Gminie Sulęczyno. 
 
  Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 

- za podjęciem uchwały w sprawie: podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku w 
Gminie Sulęczyno głosowało 15 radnych Rady Gminy. 

 
   Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

   UCHWAŁA – Nr IX/65/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 października   
   2007 roku w sprawie: podatku od nieruchomości i zwolnień od tego     
   podatku w Gminie Sulęczyno stanowi  załącznik do niniejszego  protokołu; 
 

d)zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie  
   ścieków w Gminie Sulęczyno. 
 
   Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 18 października 2007 roku  
    projekt uchwały w sprawie: zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe  
    odprowadzanie ścieków w Gminie Sulęczyno w celu dogłębnego zapoznania się. 
 
   Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS w sprawozdaniu z prac Wójta Gminy zakradł się błąd maszynowy,  
    a dot. to punktu VI. Podatki i opłaty. 

- opłatę za zuŜycie wody oraz wprowadzanie ścieków proponuje się podnieść o 6,9 %, czyli 
do poziomu nieprzyjętego przez Radę Gminy na rok 2007 ( a nie 6,4 % ). 

     
    Radny Kazimierz GAWIN – jakie są ubytki ?  
    Czy jest poprawa od zeszłego roku ? 
     
    Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS stwierdził, iŜ ubytki wynoszą poniŜej 30 %.  
    W bieŜącym roku załoŜono wodomierze, za wyjątkiem budynku tzw. drogówki, gdzie  
    mieszkańcy płacą ryczałtem,  takŜe płacą  ryczałtem: 
 

- Państwo LAS, którzy mieszkają w remizie OSP w Sulęczynie, 
- Policja, 
- Pani Promecka, zam. Sulęczyno, ul. Promyka. 
 

    W 2008 roku załoŜone będą wodomierze: 
 

- 2 w Sulęczynie, 
- 3 w Mściszewicach, 
- 3 na Bukowej Górze. 

 
    Zaległości: 

- za wodę wynoszą 2.000,00 zł, tj. 1 % wpływów za zuŜycie wody, 



 
- za ścieki – 700,00 zł. 

 
    W najbliŜszym okresie w jednym gospodarstwie domowym w miejscowości Sulęczyno zostanie  
     odcięty dopływ wody, gdyŜ ten odbiorca uchyla się od płacenia za zuŜycie wody. 
          
     1.Radny Kazimierz GAWIN zadał pytania: 
 
       a)Co stoi na przeszkodzie, aŜeby w remizie OSP w Sulęczynie nie moŜna zamontować  
           wodomierza ? 
       b)Czy z montaŜem wodomierza jest jakieś problem ? 
 
        Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS – w obiekcie remizy OSP w Sulęczynie jest zamontowany   
        wodomierz.  
        Dotyczy to lokatorów Państwo LAS mieszkających w remizie OSP, którzy ryczałtem płacą za  
        zuŜycie wody. 
 
     2.Radny Jan SOMINKA zadał pytanie: 
 
        Co z montaŜem drugiego wodomierza do podlewania ogródków ?  
 
        Wyjaśnień udzielił Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS twierdząc, iŜ sprawa ta została załatwiona w  
        następujący sposób -  został obniŜony wskaźnik za ścieki. W razie braku urządzeń  
        pomiarowych ilość odprowadzonych ścieków ustalono w wysokości 90 % ilości wody  
        dostarczonej przez dostawcę oraz pobranej z innych źródeł.  
 
        Urządzenie pomiarowe na ścieki są bardzo drogie. 
 
     3.Radny Sławomir KELLER poruszył następującą sprawę: 
 

– często w hydroforni w Mściszewicach przepala się pompa. 
 
Zdaniem radnego naleŜy wymienić stycznik w pompie i wtedy nie będzie ona się tak  
często przepalać. 

 
    Na powyŜszym zakończono dyskusję nad zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę     
   i zbiorowe  odprowadzanie ścieków w  Gminie Sulęczyno. 
      
    Przewodniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA odczytał projekt uchwały w sprawie:  
   zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe  odprowadzanie ścieków w  
   Gminie Sulęczyno, a następnie poddał pod głosowanie  projekt przedmiotowej uchwały. 
 
    Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie: zatwierdzenia taryf  
    za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków w Gminie Sulęczyno. 
 
   Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 

- za podjęciem uchwały w sprawie: zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
        i zbiorowe odprowadzanie ścieków w Gminie Sulęczyno głosowało 15 radnych Rady    
        Gminy. 

 
    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

   UCHWAŁA – Nr IX/66/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 października   
   2007 roku w sprawie: zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  
   i zbiorowe odprowadzanie ścieków w Gminie Sulęczyno stanowi  załącznik do niniejszego  
  protokołu; 
 



 

e)odstąpienia od porozumienia międzygminnego. 
 
   Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 18 października 2007 roku  
    projekt uchwały w sprawie odstąpienia od porozumienia międzygminnego zawartego w dniu  
    02 lutego 2006 roku powierzonego Gminie Bytów zadania publicznego polegającego na  
    zbieraniu i unieszkodliwianiu odpadów komunalnych z Gminy Sulęczyno z uwagi na całkowity  
    brak realizacji tegoŜ porozumienia. 
 

   Radny Kazimierz GAWIN zadał pytanie: 
 
    Czy gmina poniosła jakieś koszty związane z porozumieniem ? 
 
    Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS twierdząc, iŜ Gmina Sulęczyno poniosła koszt  
    w wysokości 21.000,00 zł.  
    Po odstąpieniu od porozumienia międzygminnego będziemy ubiegali się o odzyskanie tych  
    środków finansowych od Gminy Bytów. 
 
   Po wyjaśnieniu złoŜonym przez Wójta Gminy inŜ. Jana KULASA Przewodniczący Rady Gminy  
    mgr Bernard GRUCZA odczytał projekt uchwały w sprawie odstąpienia od porozumienia  
    międzygminnego, a następnie poddał pod głosowanie  projekt  przedmiotowej uchwały. 
 
   Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie odstąpienia od    
    porozumienia międzygminnego.  
  
   Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 

- za podjęciem uchwały w sprawie odstąpienia od porozumienia międzygminnego  
głosowało 15 radnych Rady Gminy. 

 

   Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

  UCHWAŁA – Nr IX/67/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 października   
   2007 roku w sprawie odstąpienia od porozumienia międzygminnego stanowi   
    załącznik do niniejszego  protokołu; 

 
f)wynagradzania pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulęczynie. 
 
   Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 18 października 2007 roku  
    projekt uchwały w sprawie wynagradzania pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy  
    Społecznej w Sulęczynie.  
 
    Proponuje się ustalić dla pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulęczynie 
    najniŜsze wynagrodzenie zasadnicze w wysokości 650,00 zł. 
    Przyjąć wartość jednego punktu zaproponowanego przez Kierownika Gminnego Ośrodka  
    Pomocy Społecznej w wysokości  6,00 zł, a dotychczas obowiązuje  5,00 zł. 
  
   Po wyjaśnieniu złoŜonym przez Wójta Gminy inŜ. Jana KULASA Przewodniczący Rady Gminy  
    mgr Bernard GRUCZA odczytał projekt uchwały w sprawie wynagradzania pracowników  
    Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulęczynie, a następnie poddał pod głosowanie   
    projekt  przedmiotowej uchwały. 
 
   Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie wynagradzania  
    pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulęczynie.  
  
 
 



 
 
   Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 

- za podjęciem uchwały w sprawie wynagradzania pracowników Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Sulęczynie  głosowało 15 radnych Rady Gminy. 

 

   Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

  UCHWAŁA – Nr IX/68/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 października   
   2007 roku w sprawie wynagradzania pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy     
   Społecznej w Sulęczynie stanowi  załącznik do niniejszego protokołu; 
 
g)powiadomienia Sekretarza i Skarbnika gminy Sulęczyno o obowiązku przedłoŜenia  
   oświadczenia lustracyjnego. 
 
   Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 18 października 2007 roku  
    projekt uchwały w sprawie powiadomienia Sekretarza i Skarbnika gminy Sulęczyno o  
    obowiązku przedłoŜenia oświadczenia lustracyjnego. 
 
   Po tych szczegółowych wyjaśnieniach Przewodniczący Rady mgr Bernard GRUCZA odczytał  
    projekt uchwały w sprawie powiadomienia Sekretarza i Skarbnika gminy Sulęczyno o  
    obowiązku przedłoŜenia oświadczenia lustracyjnego, a następnie poddał pod  głosowanie. 
 
     Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie powiadomienia  
    Sekretarza i Skarbnika gminy Sulęczyno o obowiązku przedłoŜenia oświadczenia  
     lustracyjnego. 
 

    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 

- za podjęciem uchwały w sprawie powiadomienia Sekretarza i Skarbnika gminy Sulęczyno 
o obowiązku przedłoŜenia oświadczenia lustracyjnego  głosowało 15 radnych Rady Gminy. 

 
   Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

  UCHWAŁA – Nr IX/69/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 października  
    2007 roku w sprawie powiadomienia Sekretarza i Skarbnika gminy Sulęczyno o     
   obowiązku przedłoŜenia oświadczenia lustracyjnego stanowi  załącznik do niniejszego protokołu; 
 

 h)zmian w  Statutu Gminy Sulęczyno. 
 
    Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 18 października 2007 roku  
     projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Sulęczyno. 
 
     Przed obradami sesji Rada Gminy otrzymała nowa wersje projekcie uchwały w sprawie zmian  
     w Statucie Gminy Sulęczyno. 
 
     W Statucie Gminy Sulęczyno stanowiącym załącznik do uchwały Nr VI/58/2003 Rady Gminy  
     Sulęczyno z dnia 23 kwietnia 2003 roku w sprawie jego uchwalenia wprowadza się następujące  
     zmiany: 
 
     - w § 101 w ust.1: 
 

a) pkt 3 otrzymuje brzmienie: 
 
„ 3) na podstawie mianowania – pracownicy zatrudnieni na stanowiskach urzędniczych  
       po osiągnięciu 10-letniego staŜu pracy w Urzędzie ”, 



 
       a nie jak w pierwszej wersji, którą otrzymali radni w dniu 18 października 2007 roku 
   

                   w § 101 w ust.1 pkt 3 otrzymuje brzmienie: 
 

       „ 3) na podstawie mianowania – pozostali pracownicy ”. 
    
      Proponuje się, aby pracownicy zatrudnieni na stanowiskach urzędniczych po osiągnięciu  
      10-letniego staŜu pracy w urzędzie mogli być zatrudnieni na podstawie mianowania, a    
      nie jak dotychczas na podstawie umowy o pracę; 

 
b) dodaje się pkt 4 w brzmieniu:  
  
        „ 4) na podstawie umowy o pracę – pozostali pracownicy ”. 

     Rada Gminy nie wniosła uwag do propozycji przedstawionej przez Wójta Gminy. 
 
     Po tych wyjaśnieniach Przewodniczący Rady mgr Bernard GRUCZA odczytał  projekt uchwały  
     w sprawie zmian w Statucie Gminy Sulęczyno, a następnie poddał pod głosowanie. 
 
     Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmian w Statucie  
     Gminy Sulęczyno. 
 

    Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 

- za podjęciem uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Sulęczyno głosowało 15 radnych 
Rady Gminy. 

 

   Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

  UCHWAŁA – Nr IX/70/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 października  
   2007 roku w sprawie zmian w Statucie Gminy Sulęczyno stanowi   
    załącznik do niniejszego  protokołu; 
 

i)zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2007. 
 
   Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 18 października 2007 roku  
    projekt uchwały w sprawie: zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2007.  
      
   Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON szczegółowo omówiła propozycję zmian w budŜecie  
    gminy Sulęczyno na rok 2007. 
 
   Po tych szczegółowych wyjaśnieniach Przewodniczący Rady mgr Bernard GRUCZA odczytał  
    projekt uchwały w sprawie: zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2007, a następnie poddał  
    pod głosowanie. 
 
   Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie: zmian w  
   budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2007. 
 

   Głosowanie przebiegało, jak poniŜej:  
 

- za podjęciem uchwały w sprawie: zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2007 
głosowało 15 radnych Rady Gminy. 

 
   Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

   UCHWAŁA – Nr IX/71/2007 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 października   
   2007 roku w sprawie: zmian w budŜecie gminy  Sulęczyno na rok 2007 stanowi    
    załącznik do niniejszego protokołu. 
 



 

Ad 5  
 

   Interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 
   
  1.Właściciel działki rolnej Nr 213/4 połoŜonej w obrębie Kistowo Andrzej DRYWA zadał  
 
      pytanie: 
 
      dlaczego został odrzucony mój wniosek ? 
       
     Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS wyjaśnił, iŜ w studium uwarunkowań jest mowa o poszukiwa-  
       niach Ŝwiru, ale nie ma mowy o eksploatacji tegoŜ kruszywa. 
      Zadanie to nie jest zamknięte.  
 
      Wpierw musi być uaktualnione istniejące studium. Poszukiwania moŜna robić, gdyŜ jest taki   
      zapis w studium, lecz nie ma zapisu o eksploatacji kruszywa. 
 
      Wnioskodawca Pan Andrzej DRYWA zadeklarował, Ŝe moŜe partycypować w kosztach  
      związanych z jak najszybszym opracowaniem studium.  
       
      Wyjaśnień udzielił Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS - gmina nie moŜe pobierać środków  
      finansowych od zainteresowanych, gdyŜ taki proceder  jest  zabroniony.     
      Przepis ten obowiązuje od trzech lat. 
 
    2.Radny Jan SOMINKA zadał pytanie: 
 
       Jak długo moŜe trwać opracowanie studium ? 
 
      Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS – pod koniec 2008 roku realne będzie  
      studium. 
 
       Jest to termin bardzo odległy stwierdził Pan Andrzej DRYWA. 
 
      Kontynuacja wypowiedzi radnego Jana SOMINKI – moim zdaniem naleŜy tą sprawę załatwić  
      jak najszybciej, gdyŜ takiego inwestora naleŜy zatrzymać w naszej gminie. W Ŝadnym  
      wypadku nie moŜna zniechęcać do inwestowania w gminie. 
 
      Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS zaproponował Radzie Gminy, aby przyśpieszyć wykonanie  
      zadania naleŜy zwiększyć wydatki w dziale 710, rozdział  71004 – Plany Zagospodarowania  
      Przestrzennego o kwotę 30.000,00 złotych na zlecenie w bieŜącym roku o ogłoszeniu studium  
      wykonalności.  
         
      Rada Gminy zgodziła się na wprowadzenie do uchwały Rady Gminy Sulęczyno z dnia  
      dzisiejszego w sprawie: zmian w budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2007 zapis w: 
 

- załączniku Nr 1 – zwiększyć wydatki budŜetu Gminy o kwotę 144.000,00 zł do kwoty  
       14.963.375,00 zł ,  
       w tym:  
       dział 710, rozdział 71004 – PLANY ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO o kwotę  
       30.000,00 zł na zlecenie ogłoszenia studium wykonalności, 
 
    -  załączniku Nr 3 – przychody i rozchody budŜetu w 2007 roku – przychody ogółem:  
       1.483.770,00 zł.   
 
     Głosowanie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za podjęciem uchwały w sprawie: zmian w budŜecie Gminy Sulęczyno na rok 2007 
głosowało 15 radnych Rady Gminy. 



 
      Pan Andrzej DRYWA podziękował za szybką reakcję w tej sprawie władz gminy.  
      Ponadto mówca wspomniał, Ŝe udziela pomocy Szkole Podstawowej w Borku Kamiennym. 
  
    Na powyŜszym wyczerpano porządek obrad IX sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno. 
 

    W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy  stwierdził  
     „ zamykam obrady IX sesji Rady Gminy Sulęczyno ” dziękując równocześnie wszystkim  
     za uczestnictwo w obradach.  
        

  PROTOKOŁOWAŁA:                                               
 
  Jolanta BRONK                                                      
   Inspektor ds. obronnych  oraz  
   obsługi Rady Gminy i jej organów  
  Urzędu Gminy  Sulęczyno  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 
 

 
 

 
 
 


